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Vážení spoluobčané, 
 
nechce se tomu ani věřit, ale rok uplynul jako voda a ocitli jsme 

se v novém roce, roce 2025. 

Čas se nedá zastavit, každý z nás má mnoho každodenních 

povinností a ani nestačíme kolikrát vnímat, co se kolem nás 

všechno děje.  

Proto nám dovolte, abychom Vás v krátkosti seznámili s tím, co 

se během minulého roku 2024 událo. Naše spolky, sdružení  

a organizace nám předkládají své příspěvky, ve kterých hodnotí 

svoji činnost, která je opravdu pestrá a bohatá. O tom všem se 

dočtete právě v tomto Zpravodaji. 

Nám se během roku podařilo zrealizovat spoustu akcí. Byla 

opravena zídka, kterou je vyztužen pozemek školní zahrady. 

Víceúčelové hřiště dostalo revitalizační injekci, bylo provedeno 

hloubkové čištění povrchu a investovalo se do nového vybavení.  

Částečně byla provedena oprava střechy, elektroinstalace  

a výměna plynových topidel v Hospůdce pod kopcem 

v Pístovicích. Momentálně je zpracováván projekt na celkovou 

rekonstrukci této budovy. 

Našimi zaměstnanci technických služeb byly vyrobeny 

převlékárny jak na Pístovickou riviéru, tak k račickému rybníčku 

Srdíčko. Zmodernizoval se internet v MŠ. Byla opravena střecha 

márnice na hřbitově v Račicích, další opravy jsou naplánovány 

v roce 2025.  

Podařilo se nám opravit cestu kolem fotbalového hřiště a s tím 

i část ulice „Mlýnská a Obora“. Konečně se uskutečnila oprava 

povrchu cesty k Pístovskému mlýnu a největším úspěchem bylo, 
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zbudování vytoužené cyklostezky mezi Račicemi a Pístovicemi, 

na kterou jsme získali dotaci 3 800 000 Kč. 

Naše obec získala od HZS Jihomoravského kraje bezúplatně 

požární automobil CAS 15 MAN TGM, který račická jednotka již 

potřebovala jako sůl. 

Kromě těchto akcí, které byly vyjmenovány, se nám podařilo 

zrealizovat plno drobností za nemalé finanční prostředky. 

V letošním roce budeme pokračovat v započatých akcích, 

největším projektem, který nás čeká, je rekonstrukce bývalé 

sladovny v Račicích. Projekt je rozdělen na 2 etapy. První etapa 

řeší obnovení veřejného prostranství (bývalého dvora) a na ni 

jsme již získali dotaci ve výši 14 281 000 Kč, což je 85% 

z celkové částky. Na druhou etapu, která se týká rekonstrukce 

budov, máme stavební povolení a dotační tituly intenzivně 

hledáme. 

Naše webové stránky prošly během roku 2024 obnovou, kde se 

můžete v sekci „Zprávy z činnosti obce“ dovědět o všech akcích, 

které byly zrealizovány, i na kterých aktuálně pracujeme. 

V roce 2024 postihly naši republiku ničivé povodně. Naše obec 

na tom nebyla tak zle jako třeba sever Moravy, kde naše jednotka 

SDH z Račic pomáhala v obci Kobylá nad Vidnavkou  

s odstraňováním škod. Pro tuto obec Zastupitelstvo obce Račice-

Pístovice odsouhlasilo finanční dar ve výši 200 000 Kč.  

Máme rozpracovaný projekt na komunitní kompostárnu  

a parkoviště u rybníka v Pístovicích. Neustále pracujeme na 

dokončení projektové dokumentace na chodníky v obou částech 

obce.  
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Dovolte nám poděkovat všem zastupitelům, zaměstnancům obce 

a zejména také těm, co se starají o bezproblémový chod obce 

Račice-Pístovice. Bez vzájemné spolupráce vedení obce, 

pracovníků obce, místních spolků či hasičů, ale také vás, našich 

spoluobčanů, by naše obec nevypadala tak, jak vypadá, nežila by 

tak bohatým kulturně-společenským životem. Každá, byť i drobná 

„služba“, kterou vykonáme jako občané, je velkou pomocí pro 

naši obec. 

Děkujeme Vám za přízeň a spolupráci a na závěr bychom vám, 

jménem všech zastupitelů obce, chtěly popřát úspěšný i radostný 

nový rok 2025, v kruhu rodinném pak hlavně zdraví, klid  

a pohodu pro vás pro všechny.  

 

Těšíme se na další spolupráci v roce 2025. 

 

Hana Sotolářová a Alice Franková 

starostka a místostarostka obce 
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„Co je kniha, jen chvíle času, která je balzámem na duši.“ 

 

Vážení čtenáři  

opět je tu čas, kdy se Vám připomínáme prostřednictvím 

Zpravodaje. 

Do konce listopadu navštívilo knihovnu 494 čtenářů, kteří si 

vypůjčili 1534 ks knih. V letošním roce bylo zakoupeno 31 ks 

nových knih. Ve spolupráci s KKD Vyškov se nám dostává 

možnosti obohacení a zpestření četby dle jejich nabídky  

a zapůjčení z Výměnného fondu. Tohoto jsme letos využili a to  

v počtu 146  ks knih. Ze strany stávajících čtenářů je o tyto knihy 

značný zájem. V registru knihovny je 37 čtenářů. Knihovna je 

napojena na internet, tento slouží jak pro knihovnu, tak i pro 

návštěvníky knihovny. 

Děkuji všem stávajícím čtenářům za dosavadní přízeň a zveme 

do našich řad nové čtenáře - těšíme se na Vás. 

Taktéž patří poděkování těm rodičům, kteří navštívili se svými 

dětmi knihovnu a zůstali jejími členy. Díky rodiče!  

Poděkování patří i vedení Mateřské školy, která pravidelně 

přichází do knihovny. 

Knihovna je otevřena každý pátek od 15:00 hod do 17:00 hod. 

Co nám dává čtení: radost, klid, uspokojení, vlastní intimní svět 

představ, které jsou jen naše… Příběh, který člověk prožívá spolu 

s knihou - je neopakovatelný – protože je jen jeho. 

Neexistují dva stejné. Záleží na druhu knihy. Některou otevřeme 

pro pobavení a jinou pro zamyšlení. Osud knihovny záleží na 

tom, jak je přijata čtenářem. 

Přijďte se jen třeba podívat. Těším se na Vaši návštěvu  

v knihovně 

Marie Formánková     

 knihovnice 



 

 
Knihovna Pístovice a víceúčelové hřiště 

 

 

 

 

 

 

Dovolte, abych na začátku pozvala občany, zvláště mládež do 

Pístovické knihovny. Máme 1780 knih různých žánrů k vypůjčení, 

každý si jistě vybere. Letos naše knihovna byla využita i na volby, 

jako volební místnost.  

Ročně naši knihovnu navštívilo 500 čtenářů, kteří si vypůjčili 980 

knih. Otevřeno je každé úterý od 16:00 do 17:30 hod.  

Budeme doufat, že i vy rozšíříte naše řady. 

 

Eva Jurůjová 

 knihovnice 

 

 

 

 

 

 

 

 

Víceúčelové hřiště 

 

Letošní provoz víceúčelového hřiště začal v dubnu. V roce 2024 

byla provedena rekonstrukce hřiště, výměna písku a čištění 

plochy. Pořídila se i nová síť na tenis. Zasportovat si přišlo 590 

zájemců. Velkou akci uspořádali Hasiči Pístovice, kteří připravili 

Den dětí. Účast byla velká a my budeme doufat, že i příští 

sezóna bude úspěšná. Tímto Vás všechny srdečně zveme. 

 

 

Eva Jurůjová 
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Rok 2024 byl pro členy spolku specifický ve všech činnostech. 

Zmary počasí ovlivňovaly nejen činnost spolku, ale i starostlivost 

o prostory rybníčku a vlastní rybolov. Jako první si členové spolku 

zavzpomínali na kamaráda Luboše Štěpána a provedenou 

vzpomínkou zahájili rybářskou sezónu.  

V měsíci březnu se konala členská schůze spolku, na které jsme 

zhodnotili naši činnost v uplynulém roce, zkontrolovali naše sliby 

vyjádřené v usnesení, které jsme si odhlasovali na minulé 

členské schůzi a stanovili si plány činnosti, zarybnění, výši 

členských příspěvků, ale i brigádnickou činnost, včetně vydání 

nových povolenek pro lov na „Srdíčku“. Asi nejvýznamnějším 

bodem bylo hledání cest, jak rozšířit členskou základnu a jak 

rybníček více přiblížit občanům naší obce. Hned úvodem musíme 

konstatovat, že naše cíle a snaha byla naplněna pouze částečně. 

Přijali jsme jednoho nového člena a rozšířili možnosti rybolovu 

pro občany Račic a Pístovic. 

Ještě v tomto měsíci jsme stihli provést „jarní úklid“ a zarybnění 

kaprem. Tak byl položen základ naší činnosti jak vzhledem 

k naplňování smlouvy o výpůjčce rybníčku, tak na sportovní 

rybolov. 
 

Jedním z úkolů plynoucí z členské schůze bylo uspořádání již  

11. ročníku „Rybářských závodů pro děti“, které se uskutečnily 

25. května. Uplynulý ročník byl největší co do počtu soutěžících 

dětí, tak co do ulovených ryb. Každý soutěžící, který ulovil rybu,  

a ta měla předepsanou míru, si ji mohl vzít domů. Všechny děti 

dostaly občerstvení a upomínku na soutěž. Vítězové obdrželi 

hodnotné ceny. Celá akce byla jak ze strany soutěžících, tak  

i jejich rodinných příslušníků hodnocena za zdařilou.  
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My rybáři jsme měli radost, že děti opravdu soutěžily, 

respektovaly pravidla chování u vody, ale hlavně, že byly 

spokojeny se dnem stráveným v přírodě. Výbor spolku by touto 

cestou chtěl poděkovat všem sponzorům, kteří na tuto akci 

přispěli a všem členům, kteří soutěž zajišťovali. Těšíme se na 

příští ročník dětských rybářských závodů v krásném prostředí 

našeho rybníčku. 

O úklid kolem rybníka se starají členové rybářského spolku (i za 

pomoci jiných spolků), kdy jsou vyřezávány náletové dřeviny, 

keře, stromy, které ohrožují rybáře i návštěvníky rybníka za 

účelem koupání nebo při vycházkách kolem vody. Dále je to 

sečení trávy, nátěr laviček i přístřešku, úklid psích výkalů a 

napadaných suchých haluzí ze stromů, ale  

i naházených kamenů a větví přímo do rybníčku. V červenci se 

výrazným způsobem zapojila obec do řešení čistoty rybníčku 

aplikací bakterií pro odkalování a úpravy kvality vody. Další 

měření ukáží, jak efektivní bylo realizované řešení. 
 

V měsíci září jsme organizovali rybářský den pro občany Račic  

a Pístovic. Cílem bylo umožnit zájemcům si zachytat nebo 

vyzkoušet novou aktivitu, kterou je možné provozovat přímo u 

nás v obci. Trochu nás mrzelo, že možnost si zarybařit využili 

pouze jednotlivci, i když počasí bylo na straně rybolovu. 

V letošním roce akci zopakujeme a budeme doufat, že naše 

snaha strávit příjemné dopoledne u vody s ostatními rybáři bude 

využita. Přesto se nám díky této aktivitě podařilo rozšířit členskou 

základnu o dva nové členy.   

V letošním roce bylo nutné několikrát upravovat výšku hladiny 

vody, převážně z důvodu rozmarů počasí a povodní. 
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Věříme, že v příštím roce bude příroda k rybníčku milosrdnější. 

V příštím roce bychom rádi zopakovali akce, které byly letos 

úspěšné, udrželi prostředí rybníčku alespoň ve stavu, na které 

jste poslední roky zvyklí a rádi bychom rozšířili aktivity pro děti a 

občany naší vesnice. 

Na závěr by výbor spolku rád poděkoval správci rybníku  

p. Konečnému za starostlivost a odbornou péči o rybníček  

a vedení obce, za spolupráci a podporu naší činnosti. 

 

Rybářský spolek Srdíčko přeje Všem občanům krásné svátky 

vánoční a hodně štěstí, zdraví v novém roce 2025. 

 

rybářský spolek Srdíčko 
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TJ Sokol Račice 

 

  

 
 
 
 
 
Keď cesta je cieľ 
 

Roky potrebné a dlho očakávané spojenie Račic a Pístovic 

pevným chodníkom pre cyklistov aj peších, spríjemní cestu nielen 

všetkým stávajúcim športovcom a návštevníkom futbalového 

ihriska či sokolovne, ale aj tým novým, ktorých táto bezpečnejšia 

forma trasy k tomu povzbudí. Fanúšikovia po novom chodníku 

dôjdu povzbudiť račických futbalistov na zápas, pri pivku odborne 

zhodnotia úroveň hry s kamarátmi a deti si od jari do jesene 

bezpečne dobicyklujú na svoj tréning či hodinu v sokole. 

Pridanou hodnotou po cvičení žien z Pístovic bude milá 

prechádzka spojnicou oboch dedín, akurát tak dlhá, aby stihli 

prebrať všetko potrebné a vrátiť sa domov s jasnou mysľou 

a iskrou v oku. 

Iskru v oku nestratili ani všetky členky oddielu žien v odbore 

všestrannosti, ktorý vznikol v septembri 1994 a pôsobí dodnes. 

V priebehu rokov sa pridávali nové cvičenky, niektoré odchádzali 

a niektoré zostali verné cvičeniu celých 30 rokov. Menili sa štýly 

cvičenia- kalenetika, pilates či základy jógy. Kolektív žien spája 

nielen spoločný šport, ale aj výlety do prírody, návštevy výstav, 

divadelných predstavení, koncertov, osláv narodenín i posedenia 

na záhradke u Pastorků. Vznikla bezva partia, ktorej môžeme len 

popriať, aby im elán a zdravie dlho vydržalo. 

O poschodie vyššie v klubovni sa s rovnakým optimizmom 

a oddanosťou už od roku 2003 stretávajú kulečnikári. Do roku 

2008 hrali na prvom dierovanom kulečníku, ktorý obstaral 

vtedajší starosta Sokola Račice pán Miroslav Němec. V apríli 

2010 bol zakúpený kulečník karambol, pri ktorom relaxovali 

a trávili spoločný čas hráči: František Vémola, Oldřich Konečný,  
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TJ Sokol Račice 

 

 
 
 
 
 
 
 

Václav Švestka, Jaromír Kocián, Radek Hudec, Jenda Formánek, 

Jarek Jůruj, Jenda Kučera a hostia Vlasta Jež a Martin Valníček. 

V roku 2017 usporiadali turnaj na počesť Miroslava Němca a 

v ďalšie roky 2018, 2019 a 2022 aj Silvestrovské turnaje 

o víťazný pohár. Aj dnes svietia dve okná na poschodí, keď 

v celej sokolovni je tma a pod zelenými lampami sa vybrusuje 

technika a volí správna stratégia hry za milého a kamarátskeho 

štengrovania sa. Pri krásnej príležitosti životného jubilea 85 rokov 

sme srdečne popriali pánovi Františkovi Vémolovi, ktorý okrem 

kulečníka je aj milovníkom lietadiel, rád trávi čas na letisku a lieta 

s modelmi. Taktiež je veľkým kutilom, ktorý by sa doma zišiel 

každému. 

Nielen pravidelné koníčky, stretávanie sa, šport, ale aj tancovanie 

je jedna z foriem, ako bojovať proti poruchám nervového 

systému, ktoré sa snažia nenápadne zakrádať do našich životov. 

Nahoďte sa preto po vianočnom rozjímaní do gala a príďte 

bojovať spolu s nami 24.1.2025 do vyzdobeného sálu sokolovne 

na už 18-ty Športový ples, za bystrú myseľ, dobrú pamäť a telo, 

ktoré počúva. 

Uplynulý rok 2024 sa niesol v tradičnom cvičebnom 

a spoločenskom duchu. Plesali sme, maškarádili, šaškovali s 

klaunami, bavili sa divadlom, pripíjali si zeleným pivom, 

započúvali sa do hudby a spevu pri veľkonočnej kávičke 

a zákusku. Plnili sme čarodejnícke úlohy, lietali s klobúkmi po 

sokolskej záhrade, sledovali plamene veľkej vatry. Deti a mládež 

opäť spojila noc sokolovní. Bolo živo, aktívne a veselo. Odvážlivci 

našli v sklepení poklad lúpežníckeho rytiera Friduša z Linavy 

a najodvážnejší strávili noc v telocvični. Zasnívali sme sa pri 

pamätnej doske Aloisa Hudca otázkou, kto bude náš ďalší 

olympijsky víťaz, pár rúk sa prihlásilo. 
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Vianočné slávnostné melódie koncertu a vôňa ihličia už tradične 

navodili koncoročnú adventnú náladu, jak v sále, tak na sokolskej 

galérke s mini vianočným predajom a dielničkou pre deti. 

O cvičení a akciách Vás informujeme na FB stránkach, 

nástenkách a obecnými informačnými kanálmi. Všestranne 

zapájame všetky vekové kategórie, ste vítaní sa pridať. 

Ďakujeme zastupiteľstvu obce, že novým chodníkom spája 

a zároveň, že našu obetavú dobrovoľnícku činnosť v TJ Sokol 

Račice aj naďalej neskromne podporuje. 

Hľadajme cesty, ktoré nás spájajú, nielen ako jednotlivcov, ale aj 
ako komunitu, v ktorej žijeme. Cesta je cieľ, užívajme si každý 
krok , ktorý po nej v roku 2025 spravíme, užime si ju spokojne, 
v zdraví s rodinou a kamarátmi.  

 

Edita Klásková 
za výbor TJ Sokola Račice 
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V mládežnických kategoriích pokračujeme v úspěšné spolupráci 

s TJ Bukovinka, poprvé jsme přihlásili všechny dostupné 

kategorie a to mladší přípravku, starší přípravku, mladší žáky  

a starší žáky. Toto spojení je přínosné po kvalitativní stránce, 

zvýšením počtu hráčů, hraním ve stejné věkové kategorii a 

navýšením počtu trenérů. Výsledky našich družstev to jen 

potvrzují, zejména předváděná hra, účast hráčů na trénincích  

a zápal dětí je pro nás motivace k další práci. 

V kategorii mužů jsme v jarní části sezóny obsadili krásné  

5. místo. Přes léto jsme se snažili naše mužstvo výrazně posílit, 

což se nám podařilo a to se odrazilo na našich výsledcích 

v podzimní části. Doufáme, že budeme i příští rok pokračovat 

v takových výkonech a budeme dělat radost našim fanouškům. 

Opět jsme přihlásili B mužstvo mužů, hlavní impulzy byly, že 

nejsou na okrese dorostenecké soutěže, dále chuť našich legend 

nadále ukazovat své fotbalové kvality v pokročilém věku a velké 

množství hráčů k pokrytí mužstev A + B. Výsledky a hra B 

mužstva nás také mile překvapili. 

Dalšími aktivitami fotbalové klubu byly nábor dětí, fotbalové 

soustředění, fotbalový ples a sběr železného šrotu. 

Jako každý rok se snažíme o modernizaci našeho fotbalového 

areálu, letošní rok nebyl výjimkou a podařilo se nám zrealizovat 

výměnu oken a dveří u kabin. 

Závěrem bychom chtěli poděkovat všem, kteří se podílí na 

údržbě, provozu, trénování mládeže a mužů, všem věrným 

fanouškům, sponzorům a OÚ Račice-Pístovice. 

Přejeme Vám vše nejlepší do nového roku 2025, hodně štěstí a 
hlavně zdraví. Doufáme, že fotbalový rok 2025 pro nás bude 
ještě úspěšnější, než právě končící 2024. 

Petr Tamáš 
za TJ Sokol Račice 
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V roce 2024 byla činnost tak jako v předchozích letech velmi 

aktivní.  Začátkem roku se uskutečnila valná hromada sboru, kde 

za přítomnosti zástupců obce, krajského a okresního sdružení 

hasičů proběhlo zhodnocení činnosti za uplynulý rok 2023. Sbor 

má 70 členů, z toho 32 dětí do 15 let. Děti jsou rozděleny do dvou 

skupin a schází se každé pondělí a úterý na hřišti anebo 

v klubovně, záleží na počasí a plánované činnosti. 

V letošním roce se opět podařilo uskutečnit IX. Hasičský ples, 

který byl podle ohlasů návštěvníků vydařený.  

Na jaře se hasiči zase zaměřili na brigádnickou činnost na úpravě 

hasičského cvičiště. Byla provedena předsezónní údržba 

trávníku, sečení svahu a přilehlých travnatých ploch. Dále 

proběhl sběr železného šrotu. Společně s mladými hasiči jsme se 

zúčastnili akce „Ukliďme Česko“. 

Mezi letošní hlavní brigádnickou činnost můžeme zařadit 

vybudování nové šatny pro členy jednotky. Bylo zde odpracováno 

členy sboru celkem 320 hodin. Z financí sboru bylo zakoupeno 

vnitřní vybavení místnosti a po dokončení všech prací byla šatna 

uvedena do provozu 

Koncem dubna se zástupci našeho sboru zúčastnili otevření nové 

Hasičské zbrojnice v Račicích nad Trotinou.  

Část našich členů zavítala na tradiční Hasičskou pouť do Křtin. 

Tato pouť má dlouholetou tradici a je hasiči hojně navštěvovaná. 

V rádiu ČR Brno probíhala v dubnu relace – rozhovory 

s dobrovolnými hasiči. I náš sbor dostal možnost seznámit 

posluchače rádia se svojí činností. 

První červnovou sobotu, přesně na Den dětí, uspořádal náš sbor 

„Den dětí s IZS“. Občané a děti si mohli prohlédnout vystavenou 

techniku a vybavení hasičů z Březiny, Bukovinky, JSDH města  
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Vyškova, HZS Jmk a místní jednotky. Akce se zúčastnila policie 

ČR z obvodního oddělení Vyškov, která prezentovala svoji 

činnost a vybavení. Nechyběla i sanitka, kterou na akci poskytla 

soukromá přeprava pacientů. V průběhu odpoledne byly 

připraveny ukázky hašení oleje, vyproštění osob z havarovaného 

vozidla a ukázka spolupráce složek IZS při záchraně osob. 

Návštěvnost byla hojná a celou akci můžeme hodnotit kladně.   

Koncem června se členové SDH zúčastnili oslav 120. výročí 

založení SDH Pístovice a výstavy techniky pořádané 

dobrovolnou jednotkou města Vyškova, kde byla k vidění i naše 

technika. Rovněž i na akci v Bukovince byla vystavena naše 

Tatra. 

Jako každý rok, i letos proběhla beseda pro děti z MŠ. Děti přišly 

na hasičské hřiště a prohlédly si naši techniku a vybavení. Viděly 

drobné ukázky z práce hasičů. 

Po delší odmlce jsme uspořádali 3. ročník soutěže v PÚ se 

stříkačkou PS 8, - „Račická osma“, Memoriál Antonína Kubíčka. 

Naše družstvo obsadilo krásné první místo, ale největší úspěch 

sklidilo družstvo z Pozořic. Přijeli v historických uniformách, 

s krásným hasičským autem „CHEVROLET“. Soutěž se vydařila 

a příští rok budeme pokračovat v tradici a zorganizujeme 4. 

ročník. V rámci račické pouti hasiči opět uspořádali dětské 

odpoledne – „Hurá akce s hasiči“. Pro děti bylo připraveno 

několik stanovišť s různými úkoly a skákací hrady. Nechybělo 

občerstvení, klobásky na grilu a ukázka hasičské techniky JSDH 

Račice. 

Jednou z posledních akcí roku bylo pořádání 3. ročníku soutěže 

TFA (železný hasič). Na soutěž přijeli hasiči změřit své síly a 

připravenost zvládat náročné situace. Na start se postavilo 

celkem 18 závodníků ve třech kategoriích.  
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Náš sbor reprezentovalo 5 členů, kteří si vedli velmi dobře. 

V kategorii do 35 let získal David Pospíšil 1. místo, Daniel 

Gottvald 2. místo a 4. místo Ondřej Šimko. V kategorii nad 35 let 

Martin Čapka 3. místo a Aleš Dias 4. místo. Účastníci byli 

s organizací spokojeni a těšíme se na další ročník. 

Sbor nabídnul spolupráci skupině „My pomáháme“, která se 

snaží pomáhat psím útulkům. Děvčata měla možnost prodávat 

své výrobky na naší poslední akci KRAMPUS – čerti z Krkonoš. 

Pro nás to byl první ročník, co jsme tuto akci pořádali a nevěděli 

jsme, co nás všechno čeká. Přes počáteční problémy se nám 

podařilo akci uskutečnit. Bylo to náročné, ale zvládli jsme. Pro 

příští rok máme spoustu poznatků a věříme, že se čerti stanou u 

nás tradicí. Návštěvnost byla obrovská, lidem se čerti líbili a 

děkovali nám za zorganizování. Příští rok budou čerti ve stejném 

termínu jako letos. 

Poslední letošní hasičskou akcí bude silvestrovský ohňostroj, 

s přáním všeho dobrého v novém roce 2025.  Tím završíme rok 

2024. 

Členové SDH se během celého roku věnovali údržbě hasičské 

techniky, starali se o úklid prostor a okolí hasičské zbrojnice, 

hasičského hřiště. Práce s mládeží je také náročná a vzhledem 

k počtu dětí, které kroužek navštěvují, si vedeme v rámci 

možností dobře.   
      

Z činnosti jednotky SDH:  

Jednotku sboru dobrovolných hasičů Račice tvoří k 31. 12. 2024 

celkem 19 členů, 

V roce 2024 proběhla u JSDH Račice obměna techniky ve 

vozovém parku. Od Hasičského záchranného sboru JmK, získala 

obec bezúplatným převodem speciální požární automobil CAS 15 

MAN TGM. Vozidlo nahradilo dopravní automobil DA – L1T VW  
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Transportér, který jednotce sloužil bezmála 10 let. Dále jednotka 

disponuje velkokapacitní cisternou CAS 32 Tatra 148 z roku 1980 

a dopravním automobilem DA – L1Z, který je v majetku SDH. 

Díky pravidelné údržbě, kterou provádí členové jednotky, je 

technika vždy akceschopná. Za finanční podpory obce a dotací 

Jihomoravského kraje, se postupně daří obnovovat osobní 

ochranné prostředky a dovybavovat potřebným materiálem pro 

zásahy u mimořádných událostí.  

Odborná příprava členů JSDH je zaměřena na praktický výcvik, 

který je nejefektivnější. V únoru jednotka opět využila zamrzlou 

hladinu rybníka pod zámkem, kde členové nacvičovali záchranu 

osob z vody. Využívány byly také prostory bývalé sladovny na 

výcvik hasičů v zakouřeném prostředí. V rámci předurčenosti 

jednotky pro zásah ve vojenském újezdu Březina, proběhlo 

seznámení s prostorem a objekty, kam by v případě mimořádné 

události byla jednotka vyslána. 

V červnu se 4 členové jednotky zúčastnili s vozidlem CAS 32 

T148 soutěže zásahových jednotek ve Tvarožné. Soutěž 

spočívala v absolvování cesty s překážkou, ověření zručnosti 

strojníka při couvání a následné provedení požárního útoku za 

použití CAS. I s přes 40 let starým autem jde podat dobré 

výsledky, o čemž svědčí 1. místo, které jednotka na soutěži 

získala.  

Na přelomu června a července členové jednotky a sboru 

vybudovali novou šatnu v prostoru bývalé klubovny v hasičské 

zbrojnici. Veškeré práce byly provedeny svépomocí za podpory 

obce, která zafinancovala stavební materiál. Výsledek splnil 

očekávání a členům se dostalo nové prostornější šatny.  

Mezi významné milníky naší jednotky můžeme zařadit datum 9. 

9. 2024, kdy byl přivezen ze Zařízení Tišnov starší automobil  
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CAS 15 na podvozku MAN TGM.  Vozidlo původně sloužilo na 

stanici v Hodoníně a z důvodu nepotřebnosti bylo bezúplatně 

převedeno do majetku naší obce. Automobil byl předán bez 

původního vybavení, tudíž bylo nutné nástavbu přizpůsobit 

potřebám a vybavení jednotky. Členové JSDH provedli opět 

svépomocí „repasi“ nástavby, osvětlení a výstražného zařízení. 

Na závěr byl automobil opatřen reflexním polepem dle 

současného standardu. Na Vozidle bylo celkem odpracováno 256 

hodin.   

Začátkem měsíce října se velitelé družstev zúčastnili cyklické 

odborné přípravy velitelů na stanici HZS Jmk ve Vyškově. 

Dne 16. 11. 2024 členové naší jednotky zavítali na tradiční 

soutěž „Babický záchranář“. Pořadatelé opět připravili několik 

modelových situací, se kterými se družstvo muselo vypořádat. 

Všechny scénáře byly zaměřeny na poskytování první pomoci. 

Rozhodčí z řad příslušníků HZS a zdravotníků ZZS JmK 

zhodnotili výkon naší jednotky tak, že si z Babic odvezla krásné 

1. místo. 

S nadcházející zimou bylo nutné řešit garážové stání pro nové 

vozidlo. Stávající garáž nevyhovovala, tudíž bylo zapotřebí 

provést potřebné úpravy. Členové zbudovali nový strop a jeho 

zateplení. Ve spolupráci s firmou Bagry Maršík byla snížena 

podlaha garáže a následně upravena vrata. To vše se podařilo 

během 14-ti dnů za finanční podpory obce a materiální podpory 

členů SDH.  Hasiči zde odpracovali 221 hodin.   

Rok 2024 patřil na výjezdovou činnost k těm vydatnějším a někdy 

i velmi náročným. Během celého roku jednotka zasahovala 

celkem u 39 událostí. Jednalo se o 2 požáry, požár sklepa 

v Bukovince a požár bio skládky v Lulči. Dále se jednalo o 4 

události spojené s povodní, 31 technických pomocí (odstranění  

 

SDH a JSDH Račice 



 

 

 

 

 

 

stromů z vozovky, čerpání vody, zajištění ulétlých střech), 1x 

záchrana osoby s použitím AED a 1x ostatní pomoc.  

Z výše uvedeného výčtu mimořádných událostí patřily 

k nejnáročnějším zásahům výjezdy v období konce června, kdy 

naše území zasáhly bouřky doprovázené silným větrem. Došlo 

k poškození několika střech v obci a většímu množství 

spadených stromů přes komunikaci. Další náročné zásahy přišly 

v měsíci září, kdy republiku zasáhly vydatné deště. Bylo nutné 

naplnit pytle s pískem, které v mnoha případech zabránily 

zatopení domů vodou. Během jednoho dne zasahovala jednotka 

14x. Jednalo se o odstraňování popadaných stromů z vozovky a 

opatření proti povodni. 

Rádi bychom poděkovali paní starostce obce Haně Sotolářové a 

našim občanům, kteří se starali o zasahující hasiče během těchto 

dnů.  

Naše jednotka byla také součástí povodňového odřadu HZS 

Jihomoravského kraje, který byl nasazen v okolí Vidnavy na 

Jesenicku. Dva dny jsme pomáhali odstraňovat škody, které voda 

napáchala. Je velký rozdíl, vidět záběry v televizi a být na místě 

událostí a pomáhat lidem postiženým povodní. 

Jednotka sboru dobrovolných hasičů Račice děkuje za podporu a 

je vždy připravena býti nápomocna všem občanům. 

 

Práce s mládeží: 

Sbor má v současné době 32 dětí v kategoriích přípravka, mladší 

a starší. Schází se pravidelně každé pondělí a úterý od 17 do 18 

hodin. Pokud to počasí a roční období dovolí, cvičíme převážně 

na hřišti za hasičskou zbrojnicí, kde máme nejvíce prostoru a 

dobré zázemí. V zimním období využíváme prostory nové  
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klubovny, kde děti mají větší prostor pro aktivity a trénink na 

soutěže.  

V letošním roce jsme se zúčastnili hned několika soutěží, na 

které se děti celý rok připravovaly. Jednalo se o dětská TFA, 

soutěže v požárním útoku a soutěže v uzlování.  

Začátkem roku, ještě v zimním období se každoročně účastníme 

únorové výtvarné soutěže nazvané „Požární ochrana očima dětí”. 

Tato soutěž spočívá v nakreslení jakéhokoliv obrázku na téma 

týkajícího se IZS (integrovaného záchranného systému). 

V dubnu jsme se účastnili akce „Ukliďme Česko”, kde naši mladí  

hasiči společně s vedoucími dostali na starost úklid a následné 

třídění sesbíraného odpadu z části obce Račice. 

První soutěž, které jsme se zúčastnili, byla v březnu v Březině. 

Soutěže v uzlování se zúčastnila dvě družstva, mladší a starší. 

Další soutěž byla v Senetářově, požární útok a šedesátky – 

družstva mladší a starší. Obě družstva se zúčastnila také soutěží 

v Lulči a Dražovicích. 

Branného závodu v kroužku se zúčastnilo jedno družstvo MH. 

Podzimní část roku byla také věnována přípravě na listopadovou 

„uzlovačku“ v Drnovicích, kde se zúčastnila tři družstva, jedna 

přípravka, dvě mladší. Ocenění zde získal Quido Čech a také 

celé naše družstvo přípravky, jako nejmladší účastníci celé 

soutěže. 

Nejvíce oblíbenou disciplínou pro mladé hasiče jsou dětská TFA 

(železný hasič). Jedná se o vytrvalostní soutěž, kde děti plní 

jednu disciplínu za druhou a záleží na jejich vytrvalosti, síle a 

zručnosti. V roce 2024 děti absolvovaly několik TFA.  Nejlépe si 

vedl v kategorii mladších Jakub Štébl, který absolvoval několik 

soutěží. Tadeáš Mrkvica se zúčastnil soutěže malé TFA 

v Brněnských Ivanovicích a ve své kategorii obsadil 1. místo. 
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Prosinec již tradičně začínal návštěvou čerta, Mikuláše a anděla. 

Děti přednesly své krásné básničky, ty méně hodné i dvě, a 

nakonec se všechny těšily z balíčku sladkostí. Poslední schůzka 

mladých hasičů v roce 2024 byla návštěva HZS Vyškov. Děti 

měly možnost si prohlédnout techniku, kterou používají 

profesionální hasiči. 
 

Sportovní činnost hasičů: 

Ve sportovní sezóně roku 2024 se nám nedařilo tak, jako 

v minulém roce. Bylo mnoho náročných úkolů, které jsme museli 

plnit, a proto jsme nemohli absolvovat sportovní soutěže. 

Zůstalo jen družstvo mužů „B“, které se zúčastnilo 2 soutěží 

v požárním útoku, Žernovník 25. místo a Topolany 11. místo. Na 

soutěži v Račicích nad Trotinou obsadilo družstvo SDH Račice 4. 

místo. Na soutěžích TFA  „Železný hasič“ v roce 2024 v kategorii 

mužů sbor reprezentoval opět Michal Jakubec. 

Věříme, že příští rok se nám i ve sportu bude dařit lépe.  

Informace o činnosti sboru, o práci s mládeží, o připravovaných 

akcích a také z činnosti jednotky, jsou průběžně zveřejňovány na 

nástěnce v obci a na hasičském facebooku. 

Činnost sboru a jednotky je velmi rozmanitá, ale vždy je a bude 

pro hasiče na prvním místě být připraven pomoci svým bližním 

v tíživých situacích. 

Závěrem bychom chtěli poděkovat všem členům jednotky a sboru 

za aktivní práci, kterou ve svém volném čase obětavě vykonávají, 

obecnímu úřadu a všem hasičským příznivcům za podporu. 
 

Přejeme všem hodně zdraví a štěstí do nového roku 2025. 

 

tým hasičů Račice 

 

 

SDH a JSDH Račice 



 

 

 

 
 

 

Jednotka sboru dobrovolných hasičů Pístovice je zřizována ze 

zákona obecním úřadem. Je zařazena jako JPO V, tedy jednotka 

s působností na katastru Pístovic. Členové jednotky prochází 

pravidelnou odbornou přípravou, praktickým výcvikem a musí 

splňovat také zdravotní způsobilost. Velitelé a strojníci se účastní 

pravidelných školení na hasičské stanici ve Vyškově. Celoročně 

se členové starají o svěřenou výzbroj, výstroj a svěřenou 

techniku.  

Většinu výjezdů jednotky tvoří technické výjezdy. Zde se jedná 

převážně o odstranění stromů spadených přes komunikace, 

případně jinak nebezpečné. Dále také jednotka během letních 

měsíců pomáhala s likvidací nebezpečného hmyzu v několika 

rodinných domech. Velkou výzvou pro naši jednotku byly zářijové 

povodně a následná vichřice, kdy hasiči strávili takřka celý víkend 

buď u rozlévajícího se potoka Rakovce, nebo různě po okolí při 

likvidaci popadaných stromů. 

Jednotka se tradičně podílí při organizaci místních kulturních, či 

sportovních akcích. Letos například Pístovický drak nebo 

Martinské hody. 

Závěr roku se nesl v duchu prací na novém výjezdovém vozidle, 

které se k nám přesunulo od kolegů z račické jednotky, kterým se 

podařilo bezúplatným převodem získat prvovýjezdovou cisternu. 

Všem našim členům bych chtěl poděkovat za aktivitu a nasazení 

při práci pro obec v rámci jednotky dobrovolných hasičů 

Pístovice. 
 

 

Petr Sotolář  
velitel JSDH Pístovice  
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V letošním roce se podařilo uspořádat většinu plánovaných akcí. 

V lednu jsme se setkali s hasiči na výročním zasedání v klubovně 

u hřiště, kde jsme společně shrnuli naši činnost v předešlém 

roce.  

V březnu jsme uspořádali maškarní ples pro děti a to v Hospůdce 

pod kopcem. O zábavu se postaralo duo klaunů (Eva & Hanča). 

Celé odpoledne se děti dobře bavily při tanci a různých hrách. 

Tradičně nechyběla bohatá tombola a spousta muziky a smíchu. 

Další týden ve stejném sále se setkala starší generace a to na 

Josefské diskotéce, kde nám zahrál DJ Jara Trnka. Letos jsme 

klasickou zábavu s živou hudbou nahradili reprodukovanou. 

Účast byla slušná a menší tombola také nechyběla. 

V květnu jsme uspořádali sběr kovového odpadu, kterého bylo 

opravdu dost. Je to jedna z nejvyšších částek, co tvoří naše 

příjmy. 

V červnu nás čekala naše největší akce v tomto roce a to oslava 

120 let od založení našeho sboru. Pro oslavy jsme využili vnitřní 

prostory klubovny a hřiště a všechny přilehlé prostory. 

Byli pozváni zástupci sborů okrsku, obce a další vážení hosté.  

Součástí oslav byl Pohádkový les pro děti.  

Byla přistavena technika, kterou si mohli návštěvníci akce 

prohlédnout a to naše požární auto, hasiči Račice dojeli s tatrou, 

hasiči z Krumvíře a jeřáb profesionálů z Vyškova. Celou akci 

významně ovlivnila páteční bouřka, která přerušila elektřinu v této 

části obce a tak jsme vše museli řešit náhradou a to agregáty. 

Největší díky patří Petru Doleželovi, který nám zapůjčil 

velkokapacitní agregát, který dokázal dodávat elektřinu pro 

veškerý provoz a to včetně nafukovacího skákacího hradu. 

Nechyběla ukázka naší historické stříkačky. Vše běželo dle plánu 

a pak přišla další nesnáz, když požární žebřík zapadl na travnaté  

 

SDH Pístovice 
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ploše před budovou. Po asi hodinové marné snaze ho vyprostit 

svépomoci, byli požádáni hasiči z Račic, kteří žebřík zapřáhli  

a vyprostili. A tak jsme mohli až do nočních hodin pokračovat  

s oslavou. 

Poslední akcí roku, na které se podílíme, je rozsvícení vánočního 

stromu. Přispíváme jak pomocí, tak nákupem občerstvení  

a poskytnutím potřebných věcí. Letošní rok bylo krásné počasí 

a přišlo se podívat spoustu lidí. Strom i betlém je nádherný. 

A nakonec poděkování všem kdo aktivně pomáhali na těchto 

akcích. Do budoucna budeme rádi, bude-li se někdo chtít přidat. 

Neváhejte a přihlaste se. Bez vás to nepůjde. 

Plán akcí na rok 2025 

 Maškarní ples 

 Josefská diskotéka 

 Dětský den (u hřiště) 

 Jaro – sběr kovového odpadu  

Předem děkujeme za podporu a pomoc při zajištění všech akcí 

SDH Pístovice. Průběžně Vás budeme informovat o jednotlivých 

akcích. Zájemci o činnost ve sboru, kroužku a jednotce se mohou 

hlásit zde. 

Kontakty: 

Starosta: Rozehnal Tomáš tel. 601 314 623 

Velitel jednotky: Sotolář Petr tel. 731 770 746 

Mládež: Svobodová Alena 731 903 892 

Email: sdhpistovice@seznam.cz  

Více informací naleznete na stránkách obce nebo přímo na 

stránkách SDH: https://hasicipistovice.webnode.cz/  

Přejeme všem příjemné prožití vánočního svátků a úspěšný rok 
2025.                                                            

tým hasičů Pístovice 

 

SDH Pístovice 

mailto:sdhpistovice@seznam.cz
https://hasicipistovice.webnode.cz/


 

 

  

 

 
 

 
Rozsvěcení vánočního stromu Pístovice 
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Krok za krokem minulým rokem  

v Mateřské škole Račice-Pístovice 
 

Nový rok se narodil, přišel, i když nechodil. Jaro, léto, podzim 

zima, v naší školce je to prima. V lednu na sníh čekáme a taky se 

dočkáme. A že se nám mění klima, tak i sněhu trošička, rozzáří 

nám očička. 

Únor je zábavy král, přináší nám karneval. Haló, pane karnevale, 

račte dále, račte dále, hrajeme si, tancujeme a hodně se 

nasmějeme. 

V březnu jaro přivítáme, teplé bundy sundáváme. Už si zvykli 

máma, táta, že přinesu trochu bláta. Ví, že je to v pohodě, když je 

dítě v přírodě. Přeskakujeme přes překážky, nehledíme na 

podrážky. Nahoru a zase dolů v lese je nám dobře spolu. 

Zelenej se, travičko, namalujeme vajíčko, pak přáníčka vyrobíme, 

svátky jara oslavíme. 

A už je tu květen, cvičí s celým světem. Svátek mají maminky, 

taky celé rodinky. Na zahradě, to se máme, velkou párty 

uděláme. 

Červen, ten nám rychle letí, startujeme na Den dětí. U hasičů 

jsme zas rádi, jsou to naši kamarádi. I knihovnu navštívíme, 

knížky rádi prohlížíme. Na výlet se vydáme, dinosaury 

zkoumáme. 

A pak už je vážně čas, zamávat některým z nás. Předškolákům 

šerpa sluší s nápisem “Jdu do školy”, už jsou dobře připravení na 

své nové úkoly. Poslední dny budeme si v naší školce hrát, s 

kamarády užijeme si i skákací hrad. 

Na prázdniny rozběhneme se, školka ztichne nakrátko, pak se 

začne připravovat na každé malé děťátko. Už se těší, už se 

zdobí, přijdou kluci, holčičky, u nejmenších osušíme i maličké 

slzičky. 

 

Zprávy z naší školky 



 

 
 
 
 
 
 
Snad tu s námi budou rádi, najdou nové kamarády. Hrajeme si, 

zpíváme, básničky si říkáme. Cvičíme a sportujeme a zdravě se 

stravujeme. Máme rádi pohádky, není tu čas na hádky. Svět 

kolem nás zkoumáme, rádi si povídáme. 

Září, říjen, listopad, koho zebe, není rád. Nám to ale nevadí, 

vyrazíme ven, a to každý den. 

A už je tu zas, ten adventní čas. Vytáhneme lucerničky, chytíme 

se za ručičky, pak na cestě s rodiči, hlídají nás hasiči, když náš 

průvod svítící, projde celou vesnicí. A nakonec mezi nás přišel 

svatý Mikuláš. 

Školka zase po roce, těší se na Vánoce. Jak vypadá Ježíšek? 

Myslíš, že má kožíšek? 

Zase jsme ho neviděli, když pod naše stromečky, přinesl nám 

dárečky. Za nové hračky, krásnou knížku, děkujeme ti, Ježíšku. 

Pak rodiny pozveme a spolu se sejdeme, v předvánoční čas 

přijdou mezi nás. Přejeme si krásné svátky, těšíme se na 

pohádky, přejeme šťastný nový rok, už je k němu jenom krok. 
 

Nový rok se narodil, přišel, i když nechodil… 

Vítáme nový rok 2025 krátkým a letos trochu netradičním 

ohlédnutím za rokem minulým. 
 

V mateřské škole se po celý rok vzdělávalo 60 dětí ve třech 

třídách s motivačními názvy Motýlci, Pejsci a Kočičky.  Provoz 

zajišťovalo 7 pedagogických a 5 provozních zaměstnanců. Naší 

snahou je vytvářet pro děti příjemné, inspirativní a podnětné 

prostředí tak, aby každý den přinášel dětem nové zážitky a 

radostné okamžiky. 

Děkujeme našemu zřizovateli – Obci Račice-Pístovice, všem 

spolupracujícím organizacím a každému, kdo nám v průběhu 

roku v naší práci pomáhal. 

 

Zprávy z naší školky 



 

 

 

 

 

 
 

Děkujeme také rodičům a kamarádům za podporu a spolupráci 

během celého roku. 
 

Přejeme všem šťastný nový rok. 

 
za Mateřskou školu Račice-Pístovice 

Lenka Šimková, ředitelka 
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Na jubilejních 20. Babských hodů v Pístovicích, které se konaly 

v sobotu 18. května 2024, bylo rozhodně co oslavovat. Do kroje 

se totiž oblékly i ženy, pro které to rozhodně není pravidelná 

záležitost, a dědinu tak rozjuchalo více než 60 stárek! Byl to 

velice podařený ročník. 

Hody probíhaly ve velmi tradičním duchu, ovšem s malými 

překvapeními v průběhu celého dne. Akce začala ve 12 hodin 

předáním práva Michalem Doleželem, následoval taneček 

malých stárek i přivítání všech diváků a taky kapely Podboranky 

z Uhřic. Malé slečny vždy dokážou překvapit, co všechno 

zvládnou nacvičit. Překvapení si připravily i stárky v podobě 

Slovenské besedy. Ta má totiž svoje neuvěřitelné kouzlo a kdy 

jindy ji zatančit, než při takové příležitosti! S nadšením tento 

nápad přijali i sklepníci, kteří se ochotně přidali. Diváci tak byli 

svědky neskutečné podívané… až do chvíle, kdy vypadla hudba. 

Stárky a sklepníci si to nenechali zkazit a besedu nejen dotančili, 

ale dokonce ji i sami odzpívali. 

Průvod vesnicí byl mimořádný, pravděpodobně i díky tomu 

jubilejnímu ročníku. Všichni si to moc užívali a v podobném 

duchu se nesla i večerní zábava s tombolou. Kapela Podboranka 

je tradičně spojena s Babskými hody, a kluci ani letos nezklamali 

a hráli po celou dobu průvodu a v Hospůdce pod kopcem až do 

ranních hodin. Příležitost zatančit si na živou hudbu už 

v Pístovicích nemíváme tak často. A věřím, že i proto byl 

pístovický parket zaplněn v podstatě nepřetržitě. Těsně před 

půlnocí nechybělo ani půlnoční, trošku nostalgické překvapení 

stárek, které zatančily to nejlepší z uplynulých ročníků Babských 

hodů. 

 

 

Babské hody 

 

 

 



 

 

 

 

 

 
 

Poděkování patří úplně všem, kteří jakýmkoliv způsobem přiložili 

ruku k dílu. Ať už jste pomáhali na nacvičováních či výzdobě 

hospody, nacvičovali, škrobili a chystali kroje, přišli jste se 

podívat a zatancovat si, přispěli jste darem do tomboly… moc 

vám děkujeme! 

Babské hody v Pístovicích opět dokázaly, že tradice žije dál a 

spojuje celé generace. Pokud jste letos chyběli, mrkněte na 

záznam z akce od Vyškovské TV a nalaďte se na příští rok – jubilejní 

atmosféra už teď slibuje, že 21. ročník bude ještě větší a zábavnější!  
 

napsala: Petra Růžičková 
 

foto: Bronislava Růžičková 
 

(Záznam najdete na YouTube) 

https://www.youtube.com/watch?v=JwIQunsmxWM). 

 

 

 

 

 

 

 

 

QR kód s odkazem na YouTube záznam z Babských hodů 
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Dne 9. listopadu 2024 ožily Pístovice atmosférou tradičních 

Martinských hodů, které se konaly tentokrát už téměř na svátek 

Martina. Celý den byl nabitý radostí, tradicemi, hudbou a tancem. 

Program začal ve 12 hodin u Zvoničky v Pístovicích, kde jsme se 

všichni poprvé uviděli v kyjovských krojích. Nejprve zazpívali 

stárci, následovaly stárky a přivítání jsme zakončili společnou 

lidovkou. Jakmile hodům požehnal nový farář, kterého následně 

stárky vyzvaly k tanci, vyrazil průvod za doprovodu dechové 

hudby Hanačky z Břestu do ulic Pístovic.  

V 15 hodin jsme dorazili na zastávku v Pístovicích, kde stárci 

zatancovali ve třech kolonách moravskou besedu. Zvláštní 

uznání patří dětem, které zde předvedly zkrácenou verzi besed – 

úkol, který i zkušeným dospělým občas dá zabrat. Průvod 

pokračoval do druhé části Pístovic až do večerních hodin. Jednou 

z nezapomenutelných chvílí pro stárky bylo vynášení stárkových 

– okamžik, kdy stárková připne voničku, stárek ji vezme do náručí 

a společně si poprvé zatancují. Dva páry si tento okamžik užily až 

za tmy, což tomu dodalo trochu kouzelnější atmosféru. 

Po skončení průvodu jsme si krátce oddechli a odložili kroje. Ale 

jen na chvíli, protože ve 20 hodin začala hodová zábava v 

sokolovně v Račicích, kterou se vám podařilo zaplnit do poslední 

místenky. Po slavnostním nástupu a úvodním proslovu jsme opět 

zatancovali moravskou besedu, tentokrát ale za doprovodu 

kapely, což bylo pro nás všechny premiérou. Vrcholem večera 

bylo půlnoční překvapení, které se setkalo s obrovským 

úspěchem – předvedli jsme ho dokonce dvakrát. 

Po tombole se ještě konala taneční soutěž, do které se zapojilo 

tolik účastníků, že výběr vítězů nebyl vůbec jednoduchý. 

 

 

Martinské hody 

 



 

 

 

 

 

 

 

Přípravy na tuto událost začaly už několik měsíců předem. Stárci 

poctivě nacvičovali každou neděli, zdobili sokolovnu až do 

nočních hodin a svým nadšením vytvořili nezapomenutelnou 

atmosféru. Výzdoba, světýlka, hudba a hlavně vaše účast nám 

pomohla prožít a vytvořit den plný tradic, tance, dobrého jídla a 

pití. 

Děkujeme všem, kteří nás podpořili v různých formách, přišli si s 

námi zatancovat nebo si jen užít den plný zábavy. Už teď se 

těšíme na příští rok a doufáme, že se znovu setkáme na 

Martinských hodech 2025! 

napsala: Soňa Svobodová 
foto: Stanislav Mrázek 
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Kulturní a sociální komise tento rok působila ve složení – 

předsedkyně Eva Opluštilová a členky Jana Slováčková a Silvie 

Vašková. 

Během roku jsme měli tu čest společně s dětmi z mateřské školy 

pod vedením paní ředitelky Lenky Šimkové přivítat 14 nových 

občánků naší obce. 

V průběhu roku jsme se také setkaly s našimi spoluobčany, kteří 

oslavili významná životní jubilea. Ve spolupráci s vedením obce 

jsme navštívily 17 jubilantů, popovídali si a předaly dárkové koše. 

Tímto všem děkujeme za vřelé přijetí.  

Také proběhlo několik svateb a dokonce jedna zlatá. 

Jednou z tradičních událostí bylo také Setkání rodáků, které je 

věnováno našim padesátníkům a šedesátníkům. Toto setkání 

přineslo nejen příležitost zavzpomínat na společně prožité chvíle, 

ale také radost z opětovného setkání, které bylo pro všechny 

účastníky velmi příjemně stráveným časem. 

Začátkem listopadu proběhla Vzpomínka na zesnulé na místních 

hřbitovech v Račicích i Pístovicích. 

Komise také zorganizovala již 6. ročník obecní fotosoutěže, ve 

které se nám sešly krásné snímky.  Ráda bych tímto povzbudila 

všechny občany, aby se příštího ročníku fotosoutěže zúčastnili. 

Své fotografie máte pak možnost vidět například v kalendáři, na 

webu obce, Zpravodaji nebo sociálních sítích. 

15. 12. 2024 jsme uspořádaly zájezd do vánoční Vídně a 

Schönbrunnu. Příští rok se můžete těšit na další zážitky. 

Velké díky patří všem místním spolkům, které se podílejí na 

kulturním a společenském životě obce. Ať už ve spolupráci 

s vedením obce, nebo vlastním úsilím pořádají události, které 

zpříjemňují život nám všem. 

 

Kulturní a sociální komise 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

Jako předsedkyně komise bych tímto ráda poděkovala svým 

kolegyním za skvělou spolupráci, čas, energii a nápady, které 

věnovaly  

organizaci mnoha úspěšných akcí během celého roku. A také 

vedení obce za ochotu a podporu při realizaci našich aktivit, bez 

které by mnoho akcí nemohlo proběhnout.  

 

Jménem kulturní a sociální komise bych vám ráda popřála 

mnoho štěstí do nového roku 2025, pevné zdraví a spoustu 

příležitostí k setkání na kulturních a společenských akcích naší 

obce. 

Eva Opluštilová 
předsedkyně KSK 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kulturní a sociální komise 

 

 

 

Marie Grycová 

nejstarší občanka 

 Jan Kučera 
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Vítání občánků 

 

Kulturní a sociální komise 

 

 

 



 

 

 

 

 
 

Svatba na Zámku Račice a u rybníka Srdíčko 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Zlatá svatba v kapli 

 

Kulturní a sociální komise 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

Zájezd do Vídně 
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Setkání rodáků 
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Fotosoutěž 

VI. ročník fotosoutěže byl vyhlášen v lednu 2024 a zúčastnilo se 

ho v letošním roce 24 účastníků, z toho 8 v kategorii Junior a 16 v 

kategorii Dospělý.  

Celkem porota ve složení rada obce, KSK obce, fotograf pan 

Michal Daneš a fotografka Martina Spisarová shlédla a hodnotila 

77 fotografií. Vítězové byli vyhlášení dne 29. listopadu v obřadní 

síni v Račicích, za účasti paní starostky, která předávala ceny, 

paní místostarostky a dvou členek KSK. Diplomy a povzbuzující 

slova předal účastníkům pan fotograf Daneš. Vzhledem k 

malému počtu účastníků v kategorii Junior jsme se letos rozhodli 

nepředávat čestnou cenu fotografa napříč kategoriemi, místo 

toho byli na ceremoniál pozváni všichni malí fotografové a byl jim 

předán čestný diplom a dárek od obce jako poděkování za účast. 

Věříme, že ocenění všech malých fotografů může zvednout 

motivaci o zájem ve fotosoutěži.  

Čestné diplomy v kategorii Junior: Dominika Březovská, Bořivoj 

Březovský, Zuzana Franková, Šimon Havelka, Jakub Slováček, 

Štěpán Šiler  

Vítězné fotografie jsou umístěny na webu v záložce - Zprávy z 

činnosti obce - Fotosoutěž. Z fotografií zaslaných do soutěže byl 

také sestaven letošní obecní kalendář, nástěnný a 14denní, 

přičemž ten druhý v pořadí byl doručen do každé poštovní 

schránky v obci jako vánoční dárek od obce. U každé fotografie 

naleznete jméno autora. Věříme, že i tato forma a náročnější 

zpracování originálního kalendáře, který byl sestaven na míru 

fotosoutěži, napomůže větší účasti v příštích letech a my se už 

nyní těšíme na Vaše fotografie.  

 

 

Kulturní a sociální komise 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

Vítězové 

Kategorie Junior:  

1. místo Eliška Haumerová za fotografii Život v trávě u rybníka  

2. místo Eliška Haumerová za fotografii Podvečerní zázrak  

3. místo Nela Slováčková za fotografii Podzimní rituál  

 

Kategorie Dospělý:  

1. místo Lenka Mikulíková za fotografii Ledové zrcadlo  

2. místo Vladimíra Svobodová Stoklásková za fotografii Ptačí 

hostina  

3. místo Vladimíra Svobodová Stoklásková za fotografii Zima v 

kuličce  

 

 

Další ročník bude vyhlášen v lednu 2025 na webu a facebooku 

obce. 

 

Jana Slováčková 

členka KSK 
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1. a 2.místo Eliška Haumerová  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
3. místo Nela Slováčková 
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1. místo Lenka Mikulíková 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 
2. a 3. místo Vladimíra Svobodová Stoklásková 

 

Kulturní a sociální komise 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 
Výjimečně začnu vánočním laděním roku 2023, které se 

uskutečnilo až po uzávěrce loňského Zpravodaje. Vyšlo na den 

státního smutku, přesto jsme se rozhodli zazpívat. Veškeré 

dobrovolné vstupné ve výši 5.865 Kč jsme poslali na účet obětí a 

pozůstalých střelby na FFUK.  

S tříkrálovou sbírkou jsme prošli Račice v sobotu 13. 1. 2024. 

Výnosy od jednotlivých 7 skupin koledníků se pohybovaly od 2,5 

do cca 6 tisíc Kč. Dohromady se povedlo vybrat v Račicích 

28.943 Kč. Děkujeme všem dětem a jejich doprovodům, že 

obětovali své volné sobotní dopoledne a šli s námi na koledu. 

Ukliďme Česko jsme v Račicích zorganizovali v součinnosti s 

pístovickým koordinátorem dne 1. dubna 2024. Všichni 

pomocníci dostali pohoštění od Zámku Račice, kde se také 

konalo neformální závěrečné posezení. Dobrovolníci, kteří 

uklízeli zámecký park, dostali od Zámku také oběd. Obec akci 

podpořila nákupem úklidových pomůcek, svačinek pro děti a 

hlavně tím nejdůležitějším - svozem odpadu. Povedlo se uklidit 

všechna naplánovaná místa, zmapovat skládky a na základě této 

iniciativy vznikla také stránka na FB Uklízíme Račice-Pístovice, 

kde můžete hlásit černé skládky, věci, které nedokážete vyřešit 

sami a také novinky a různé zajímavosti ze světa likvidace, 

třídění a upcyklace odpadů. Podněty zpracováváme společně s 

obcí.  

Noc kostelů v zámecké kapli proběhla 8. 6. 2024. Přivítali jsme 

Jolanu Mazlovou a její spolužačky ze ZUŠ Vyškov, zazpívala 

naše skupina ROSA, kaplí nás provedla paní Ing. M. Geierová z 

Brna a závěr patřil kapele Kamarádi z Odrůvek. Účast byla velmi 

pěkná a celou akci hodnotíme jako úspěšnou.  

 

 

Skupina ROSA 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

Koncert Pěveckého sboru Antonína Tučapského v račické 

zámecké kapli jsme uspořádali 7. 9. 2024 v předvečer račické 

pouti. Bohužel, přestože jsme již na začátku roku akci nahlásili, 

došlo k tomu, že zámecká restaurace zablokovala zámek 

soukromou oslavou a ze začátku hrozilo, že přístup ke kapli bude 

pro veřejnost uzavřen. Konečná účast v kapli byla nakonec pouze 

kolem 30 lidí, což bylo skoro tolik, kolik přijelo členů sboru. 

Nádherný zážitek nám, kteří jsme tam byli, to sice nijak nezkazilo, 

ale rozhodli jsme se, že v příštím roce pouťový koncert již 

pořádat nebudeme. Ihned se za tuto akci objevila náhrada, a 

proto v příštím roce dojde k obnovení sobotní pouťové zábavy, 

kterou uspořádá obec ve spolupráci s TJ Sokol Račice. 

První oficiální račický jarmark se konal 8. 9. 2024 od 13 hodin 

na městečku v Račicích, což je historicky místo, kde se stánky 

objevovaly před více než 30ti lety. Poté tradice začala uvadat, až 

zmizela. O obnovu se snažíme ve spolupráci s obcí a KSK obce. 

Součástí jarmarku byl umělecký kovář z Lipovce, který na místě 

koval podkovy pro štěstí, dále výrobci šperků, látkového zboží, 

dětského oblečení, háčkovaných předmětů, obrazů, dřevěných 

výrobků, svíček a z potravin jste mohli koupit s láskou vyráběné 

domácí klobásky, zdravé domácí sýry a mléčné výrobky z farmy 

Hranečník a Minimlékárny Senetářov, domácí med, domácí 

koláčky, sušenky a zákusky, bylinkové čaje a sirupy. Velkým 

hitem byl vynikající burčák z Velkých Pavlovic. Minikavárna Jany 

Havelkové a Heleny Šilerové lákala na výbornou silnou kávu a 

domácí zákusky ke kávě pečené z mléka, másla a vajec z 

Hranečníku. Děti mohly ochutnat domácí limonády a na odbyt šla 

i Toníčkova citronáda. Opravdu krásné stánky byly ty květinové,  

 

 

Skupina ROSA 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

ať už jste fanoušek něžných sušených kvítků nebo banánovníků 

a masožravých rostlin. Okouzlující malí prodejci kaktusů se 

neomezili jen na sezení na stánku, ale aktivně nabízeli a 

prodávali kaktusy po celé ploše jarmarku. Byli jsme rádi, že nám 

skvěle vyšlo počasí. Jarmark byl také o setkání, zjištění kde kdo v 

okolí umí něco vyrobit, uvařit, připravit a věříme, že i tento cíl 

jsme naplnili. Zázemí s elektřinou a WC poskytla budova 

obecního úřadu. Děkujeme našim dobrovolníkům za veškerou 

pomoc.  

Součástí programu byla také prohlídka Sladovny s ukázkou 

studie pro plánovanou rekonstrukci objektu - provázela 

místostarostka Ing. Alice Franková.  

Račické džem - na jarmarku proběhlo vyhlášení vítězů 1. ročníku 

soutěže o nejlepší marmeládu z Račic, Pístovic a okolí, ve které 

soutěžilo 32 vzorků marmelád a 2 chutney.  

1. místo - marmeláda Jahoda-mandarinka-skořice - Kateřina 

Kadrnožková z Račic  

2. místo - marmeláda Višeň s mátou - Silvie Vašková z Račic  

3. místo - marmeláda Malina - Nimmrichterovi z Račic  

Po velkém loňském úspěchu jsme nemohli vynechat a pod 

záštitou KSK uspořádat podzimní strašidelnou stezku. Letos 

měla 14 zastavení. Stezka byla průchozí celý týden, v neděli 27. 

10. pak byla stezka bonusová, plná zvukových a světelných 

efektů a opravdových strašidel. O bonusovou stezku byl opět 

obrovský zájem a na většině stanovišť se tvořily fronty a shluky 

lidí. Stezka přilákala nejen místní, ale také lidi z okolních vesnic a 

měst. Zde patří velké poděkování paní Evě Holubové, 

spoluautorce scénáře a také obyvatelům všech zapojených 

domů, za jejich nadšení pro věc a velké osobní nasazení.  

 

Skupina ROSA 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

Adventní sousedské setkání v Račicích 7. 12. bylo letos 

bohužel poznamenáno pokácením letitého stříbrného smrku na 

městečku a tak jsme rozsvítili “pouze” vánoční výzdobu. Naštěstí 

obec vloni pořídila betlém, zasazený mezi dvě šeříkové koule, 

které se proměnily ve dvě zářící planety a tak bylo i tentokrát co 

rozsvěcovat. Nová obecní jedlička nakonec také dostala zbrusu 

nový, lehký světelný řetěz. 

Vařili jsme pro Vás od dopoledních hodin čaj a svařák, u 

společného stolu jsme pak ochutnali, co kdo přinesl. Skupina 

Rosa na tento den nacvičila několik známých vánočních koled, 

abychom si všichni společně zazpívali. Děti proběhly vánoční 

andělínovou stezkou o 6 zastaveních a na konci dostaly dárek v 

podobě dřevěné ozdoby na vánoční stromeček. Děkujeme opět 

všem dobrovolníkům, kteří nám zdarma věnovali svůj čas.  

Ve spolupráci s obcí a KSK vzniklo putování Od betléma k 

betlému, které využívá jedinečnosti naší obce a toho, že máme 

dvě části, každou se svým betlémem. Na cyklostezce, která se 

stala symbolem dalšího, hlubšího propojení obou částí obce, 

jsme umístili 8 vánočních hádanek a vyzvali naše občany, jak 

děti, tak seniory, k adventní procházce.  

Vánoční ladění 23. 12. 2024 v račické zámecké kapli se neslo v 

příjemném vánočním duchu a zklidnění hektické předvánoční 

atmosféry a vstupu do vánočních svátků. Rosa zazpívala cca 30ti 

minutové pásmo vánočních písní, u posledních dvou jsme 

rozezvučeli i zámecké varhany. Výtěžek z dobrovolného 

vstupného byl stejně jako vloni předán na dobročinné účely. 

Těšíme se na všechny, kdo navštívíte naše akce v roce 2025. 

Pokud se Vám naše práce líbí, souzníte s námi a chtěli byste se  
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stát součástí našeho týmu, ozvěte se. Velmi rádi přivítáme další 

nadšené dobrovolníky. 
Jana Slováčková 

 

 

 

 

 

Tříkrálová sbírka 
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Ukliďme Česko 
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Sousedský jarmark 
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Strašidelná stezka 
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Andělínova stezka a rozsvěcení vánočního stromu Račice 
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Vánoční ladění 
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Hladinu Pístovického rybníka v sobotu 3. srpna letošního roku 

brázdily již počtvrté dračí lodě. 

Na tratích dlouhých 200m a 1000m změřilo své síly celkem 19 

posádek z nejen z Moravy, ale také ze Slovenska. Kromě 4 

domácích družstev přijeli také závodníci z Brna, Prostějova, 

Olomouce, Kojetína, Vrbice, Horní Cerekve, nedalekého Blanska 

a Jedovnice a mezinárodní účast dorazila z Trenčína. 

Festival dračích lodí odstartoval pátečními tréninky a v sobotu se 

začalo jezdit v 10 hodin dopoledne. Závodilo na 200m a 1km v 

celkem pěti kategoriích. Kategorie Open a MIX byly určeny 

posádkám složeným z profesionálů a poloprofesionálů. V 

kategorii FUN závodily domácí týmy, které na dračí lodi mnohdy 

seděly poprvé. Další dvě kategorie patřily firmám a ženským 

posádkám a zavítali mezi nás také junioři z klubu FC „Dřeváci“ 

Pustiměř. 

V rámci aktivit jsme nafoukli skákací hrad. Byl zdarma díky 

společnosti Respono. Připravena byla i obří nafukovací 

překážkovka a jízdy pro rodiny na dračích lodích se zúčastnilo 

celkem dalších 9 kompletně obsazených posádek.  

 

Děkujeme a těšíme se na příští ročník 2025, drakům ZDAR. 

 

S pozdravem. Best Regards. 

Mit freundlichen Grüßen  

 

Petr Zakopal, zaki-sport.cz agency 

 

 

 

Pístovický drak 2024 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Pístovický drak 2024 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

Žijí mezi námi. Lidé, na které můžeme být právem hrdí. Naši 

spoluobčané, kteří něco dokázali a přitom zůstávají skromní. 

Takovým člověkem je i Marek Jurůj. Je milý, přátelský a vždy 

usměvavý. 

Marek slouží u policie přes 30 let, působí od roku 1992 na 

Obvodním oddělení ve Vyškově a je známý svou odvahou a 

rychlým rozhodováním. V roce 2012 společně s kolegou 

pronásledoval a zadržel pachatele, který byl stíhán za pokus 

vraždy policisty a další trestné činy. 

Letos získal titul Policista roku Jihomoravského kraje. 

Ocenění získal za svou dlouholetou službu a mimořádné zásluhy, 

zejména při zmíněném zadržení nebezpečného ozbrojeného 

pachatele. 

Marek je nejen zkušeným policistou, ale také vzorem pro své 

kolegy. Svými cennými zkušenostmi přispívá k výcviku mladších 

kolegů a je respektován jak mezi policisty, tak mezi občany. 

Jeho příběh je inspirací pro všechny, kteří se věnují ochraně a 

službě veřejnosti. Marek Jurůj je skutečným hrdinou 

Jihomoravského kraje. 

Moc mu blahopřejeme a jsme rádi, že ho máme 

 

 

Silvie Vašková 

členka KSK 

 

 

 

 

 

 

Osobnost obce 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

Vážení spoluobčané, 
 

v letošním roce si připomínáme již 100. výročí, kdy byla založena 

v obci Račice Obecní kronika. 

Tehdejší kronikář ji nadepsal – Pamětní kniha městečka Račic, 

pod které připojil úvodní větu: 

„Kniha tato jest založena obcí na počátku osvobození 

národa československého a paměti zde uvedené počínají od 

počátku světové války roku 1914.“ 

Od roku 1980 byla kronika vedena pro obě obce společně. Také v 

obci Pístovice byla v tomto roce založena kronika. 

Za dobu jednoho století psali veškeré události do kroniky tito 

kronikáři: 

Račice: 

Alois Hynšt, Jan Jeřábek, Jaroslav Kotoulek, Hubert Kupčík, 

Miloslav Medek, PhDr. Dagmar Stryjová, Mgr. Renata Máslová a 

Marie Formánková. 

Pístovice: 

Jan Dvořák, Antonín Krajs, František Říha, Josef Skřépek, Josef 

Mikulášek, Miloslav Medek, Karel Lžičař. 

Podrobnější sled událostí o obci se také můžete dočíst v knihách: 

„Městys Račice historie a současnost“ - vydaná v roce 2009, 

napsaná račickou rodačkou, zastupitelkou obce a bývalou 

kronikářkou PhDr. Dagmar Stryjovou. 

„Kapitoly z dějin Račic-Pístovic“ -  vydaná v roce 2010, sestavená 

bývalým starostou Mgr. Františkem Vlkem a Karlem Mlatečkem. 

Tyto knihy je možné si vypůjčit v obecní knihovně v Račicích. 
 

Marie Formánková 
kronikářka obce 

 

Zpátky do historie 

 



 

 

 

 

 

 

 

SŇATKY 

uzavřené před matričním úřadem Račice-Pístovice v roce 2024 

 

Svoboda Ivo   Kabele Jana   Račice, obřadní místnost 

Makovský Vladimír  Jurůjová Lucie  Račice, zámek Račice 

Rozehnal Jakub  Popelková Lucie  Pístovice, pláž u rybníka 

Pohořelý Josef  Marchevková Jana Račice, zámek Račice 

Setinský Jiří  Hasíková Lucie  Pístovice, na Hanáku 

Štefan Josef   Villinová Radana  Pístovice, pláž u rybníka 

Kocián Aleš   Hudcová Kateřina  Račice, rybníček Srdíčko 

Michlík Vojtěch  Krejčírová Iveta  Račice, zámek Račice 

Škůrek Roman  Lusková Jana   Račice, rybníček Srdíčko 

Přikryl Ondřej   Nedomová Tereza  Pístovice, Pístovický mlýn 

Lvončík Samuel Vašíčková Jana  Račice, zámek Račice 

Chytil Ivo  Adameková Paulína  Račice, obřadní místnost 

 

 

 

 

 

 

 

Výběr z matriky 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

Narozené děti od října 2023 do konce roku 2024 
 

RAČICE 

2023 
Michalík Maxmilián 

Součková Aneta 

 
2024 
Inochovský Filip 

Horáková Tereza 

Jurčová Rozálie 

Pospíšil Patrik 

Rumíšková Nikol 

Šiler Mathias 

Přecechtělová Hedvika 

Kohoutek Alfréd 

 

 

Obyvatelstvo: 

Počet obyvatel k 31. 12. 2024 

Račice    787     

Pístovice    545        

Celkem           1 332   

 

 

Výběr z matriky 

 

 
PÍSTOVICE 

2024 

Csigó Emma 

Zondlak Erik 

Fecko Filip 

Filipi Karolína 

 



 

 

 

 

 

 

 

Zemřelí za období od ledna 2024 do 31. 12. 2024 
 

RAČICE 

Hromková Jiřina 

Hynštová Dagmar 

Zabloudil Jiří 

Machala Radomír 

Tomanec Vlastislav 

 

 

 
 

Rodáci a známí z Račic 

Matušínská Jiřina 

Janoušek Vladimír 

Krčková Libuše 

Vlček Miroslav 

Křetínská Pavla 

Karásková Mária 

 

Výše uvedené údaje z matriky (narození, úmrtí a manželství) jsou 

zveřejněny pouze ty, ke kterým byl daný souhlas se zveřejněním, 

a to od rodičů dítěte, snoubenců nebo rodinných příslušníků. 

 

zpracovala Jarmila Máslová 

matrikářka 

 

Výběr z matriky 

 

 
PÍSTOVICE 

Pokorný Radoslav 

Zouharová Helena 

Jašíček Vladimír 

Pořízek František 

Weiter Jindřich 

Spáčil Zdeněk 

Škůrek Josef 

Gaube Stanislav 

Drnovský Ivan 

Rodáci a známí z Pístovic 

Rous Stanislav 

Zlámal Zdeněk 

Řezáč Josef 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

POPLATKY ZA TDO A PSY NA ROK 2025 BUDOU VYBÍRÁNY 

OD 8. 1. 2025.  

 

Poplatky na rok 2025 

TDO 800 Kč/ osoba/ objekt 

Pes 100 Kč 
 

Občané starší 80 let jsou od poplatku za TDO osvobozeni. 

 
Za obsah příspěvků odpovídají autoři článků. 

Fotografie dodali autoři článků. 

 

Foto obálka zpravodaje: 

K. Kadrnožková, J. Jarošková, V. Svobodová, H. Šilerová, 

E. Haumerová, B. Růžičková 

 

 

 

 

Grafické zpracování: Mgr. Bc. Silvie Vašková 2024 

 

 

Informace z obecního úřadu 
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